

■ កម្ពុជាប្តេជ្ញាជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ចឱ្យ
កើនជាង ៥ភាគរយ នៅឆ្នាំ២០២២ <ទំព័រ៖៨

■ រដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ចុះអនុស្សរណយោគយល់
ជាមួយអង្គការកេរ្តិ៍សកម្ពុជា <ទំព័រ៖១៦



ការសែតបេក្ខនិយម
រៀបចំខែ ឆ្នាំទី១២

អ្នកដាំសារ

the messenger

ខែ មីនា | ឆ្នាំ ២០២២ | លេខទី ១៤៩

www.catholiccambodia.org/km/

www.facebook.com/RVAKHMER/

<https://khmer.rvasia.org/>

March, 2022 | #149

អគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹកក្នុងព្រះសហគមន៍កាតូលិក

នៅក្នុងរាត្រីបុណ្យចម្លងក្នុងឆ្នាំ២០២២នេះ ព្រះសហគមន៍កាតូលិកទាំងបីភូមិភាគ
មានមនុស្សពេញវ័យចំនួន១៩១នាក់ ដែលត្រៀមខ្លួនដើម្បីទទួលអគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹក
ដែលក្នុងនោះមាននៅភូមិភាគភ្នំពេញចំនួន៩៥នាក់ ភូមិភាគបាត់ដំបង ចំនួន៤៧នាក់
និងភូមិភាគកំពង់ចាម ចំនួន ៤៩នាក់។ <ទំព័រ៖ ១៧&១៩



យុទ្ធនាការសម្អាតទន្លេទាំង៣ ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ ជាបេសកកម្មដំបូងដ៏សំខាន់សម្រាប់កម្ពុជា

អគ្គបទដ្ឋាន អមវិទ្យា ជានុត
«យុទ្ធនាការសម្អាតទន្លេមេគង្គ ទន្លេសាប និង ទន្លេបាសាក់ ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ ដោយប្រើប្រាស់ ទូកប្រមូលសំរាមបំបាក់បច្ចេកវិទ្យាថ្មីរបស់អាណឺម៉ង់» របស់ក្រុមហ៊ុន និងអង្គការអាណឺម៉ង់ ជាបេសកកម្មដំបូងដ៏សំខាន់មួយសម្រាប់កម្ពុជា ក្នុងការ ចូលរួមចំណែកធ្វើឲ្យទន្លេស្អាត ទីក្រុងស្អាត ពិសេសចូលរួមក្នុងយុទ្ធនាការប្រឡងប្រណាំង ទីក្រុងស្អាតនៅកម្ពុជា។



នេះជាការផ្តួចផ្តើមរបស់រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួង ទេសចរណ៍ និងជាប្រធានគណៈកម្មាធិការជាតិ វាយតម្លៃទីក្រុងស្អាត លោក ចៅង ខុន ក្នុងពិធី បើកយុទ្ធនាការសម្អាតទន្លេ នៅទន្លេបាសាក់ទន្លេ មុខ វត្តខ្ពស់លោម នាពេលកន្លងមក។

យុទ្ធនាការសម្អាតទន្លេមេគង្គនេះ ធ្វើការសំអាត ដោយក្រុមហ៊ុន Everwave GmbH និងអង្គការ River Ocean Cleanup របស់អាណឺម៉ង់ ដោយប្រើប្រាស់ទូកប្រមូលសំរាមបំបាក់បច្ចេកវិទ្យា ថ្មីរបស់អាណឺម៉ង់ មានឈ្មោះថា «Moringa by Landmarken» ដែលមានសមត្ថភាពអាច ប្រមូលទិន្នន័យទីតាំងដែលមានសំរាមបានរហ័ស តាមរយៈរ៉ឺម៉ក និងកាមេរ៉ាដែលមានសមត្ថភាពប្រមូល សំរាមក្នុងទឹកបានប្រមាណ ២០តោនក្នុងមួយថ្ងៃ។

លោក ចៅង ខុន មានប្រសាសន៍ថា ៖ «វា ពិតជាមានសារៈសំខាន់ណាស់សម្រាប់យុទ្ធនាការ សម្អាតទន្លេនៅកម្ពុជា ហើយយើងបានស្នើឲ្យបន្ត បេសកកម្មសម្អាតទន្លេនេះរយៈពេលវែង និងមិន ត្រឹមតែក្នុងភូមិសាស្ត្ររាជធានីភ្នំពេញទេ គឺត្រូវ បន្តទៅខេត្ត ឬតំបន់ដែលមានទេសចរណ៍ប្រមូល ជាពិសេស ខេត្តជាប់ទន្លេ និងជាប់សមុទ្រទាំង៤ ដើម្បីចូលរួមជំរុញភាពស្អាត និងបែតងនៅតាមដង ទន្លេ សមុទ្រ ដែលអាចទាក់ទាញភ្ញៀវទេសចរជាតិ និងអន្តរជាតិកាន់តែច្រើនថែមទៀត»។

លោកបានបញ្ជាក់ថា ចំពោះយុទ្ធនាការប្រឡង ប្រណាំងទីក្រុងស្អាត ត្រូវបានដាក់ឲ្យអនុវត្តតាំងពី ឆ្នាំ២០១១ ហើយយុទ្ធនាការវាយតម្លៃផ្តោតលើ «ស្តង់ដារទីក្រុងស្អាត» ដែលមានលក្ខណៈ គោលសំខាន់ៗ ដូចជា ការរៀបចំនិងគ្រប់គ្រង បរិស្ថាន, ភាពស្អាត, ការគ្រប់គ្រងសំណល់, ការ បញ្ជាបការយល់ដឹង, តំបន់បៃតង និងខ្សែក្រវាត់ បៃតង, សុវត្ថិភាពសុខភាពសាធារណៈ សន្តិសុខ និងសណ្តាប់ធ្នាប់ទីក្រុង និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងសមុទ្រទេសចរណ៍។

ជាមោទនភាពនាឱកាសវេទិកាទេសចរណ៍ អាស៊ានឆ្នាំ២០២២នេះ ទីក្រុងចំនួនបីមាន ក្រុង បាត់ដំបង ក្រុងព្រះសីហនុ និងក្រុងសៀមរាប បានទទួលជ័យលាភីទីក្រុងទេសចរណ៍ស្អាត។

លោក Clemens Nepomuk Feigl នាយកប្រតិបត្តិ និងសហស្ថាបនិក Everwave GmbH, លោក Tilman Petter Flöhr នាយកផ្នែកបច្ចេកវិទ្យា និងជាសហស្ថាបនិក Everwave GmbH និងលោក ឌុន សុវណ្ណ ក៏បានបញ្ជាក់ថា លោកនឹងខិតខំបញ្ជូនទូក ប្រមូលសំរាមបន្ថែមទៀតមកកម្ពុជា ហើយ លោកពេញចិត្តនឹងបំពេញ បេសកកម្មនៅកម្ពុជា



រយៈពេលយូរផងដែរ។
លោក ចៅង ខុន បានបញ្ជាក់ផងដែរថា ៖ «យុទ្ធនាការសម្អាតទន្លេមេគង្គ ទន្លេសាប និង ទន្លេបាសាក់ ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញនេះ ក៏ជាឆ្លើយតប

ទៅនឹងយុទ្ធនាការ ឆ្ពោះទៅរកអរសាទរស៊ីហ្គេម ឆ្នាំ២០២៣ ដែលកម្ពុជានឹងទទួលរង្វៀងបម្រើនាគ្នា»។
លោកបានបន្តថា ក្នុងនោះក៏មានយុទ្ធនាការ មួយ គឺយុទ្ធនាការកម្ពុជាស្អាត ភ្នំពេញស្អាត ទូទាំងប្រទេសស្អាត ប្រជាជនម្នាក់ៗលេងកីឡាមួយ មុខ កាត់បន្ថយគ្រោះថ្នាក់ចរាចរណ៍ កាត់បន្ថយ គ្រឿងញៀន សំដៅធ្វើយ៉ាងណាឱ្យទីក្រុងភ្នំពេញ ក្លាយជាទីក្រុងដែលមានសុវត្ថិភាពបំផុតផងដែរ។

ស្ថានីយតាមដានកម្រិតទឹកទន្លេមេគង្គទីមួយ នៅផ្នែក ខាងលើអាងទន្លេមេគង្គក្រោម ត្រូវដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់



អគ្គបទដ្ឋាន អមវិទ្យា ជានុត
គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ (ហៅកាត់ថា MRC) បានសម្រេចដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ស្ថានីយតាមដាន កម្រិតទឹកទន្លេមេគង្គទីមួយ ស្ថិតនៅផ្នែកខាងលើ អាងទន្លេមេគង្គក្រោម ដែលជាផ្នែកមួយសម្រាប់ ផែនការកាន់តែទូលំទូលាយរបស់ MRC សំដៅ កាត់បន្ថយភាពងាយរងគ្រោះសម្រាប់ប្រជាជនអាស៊ី អាគ្នេយ៍រាល់លាននាក់ ដែលអាជីពិជីវិត និងជីវភាព របស់គេនៅផ្នែកខាងក្រោមទន្លេ ងាយរងឥទ្ធិពល បំផុតពីរហូរទឹកភ្លាមៗ និងដោយមិនរំពឹងទុក។

គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ បានឱ្យដឹងថា ស្ថានីយតាមដានទន្លេមេគង្គច្រើនបន្ថែមទៀត នឹងជួយការពារជីវិតអ្នករស់នៅតាមដងទន្លេ ខាងក្រោមកាន់តែប្រសើរ។
ស្ថានីយតាមដានថ្មីក្នុងស្រុកសៀងកុក ស្ថិតនៅព្រំប្រទល់ភាគខាងជើងខ្សាច់ ជាប់នឹង ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា នឹងជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិ ការដែល MRC ចង់បានជាយូរមកហើយ។ ក្នុងករណីនេះ ប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា មានឱកាស

ចូលរួមប្រមូលទិន្នន័យការបញ្ចេញទឹក រួមគ្នា ជាមួយនិងសហការីខ្សាច់ ដែលប្រជាជនរាប់ លាននាក់ រស់នៅខាងក្រោមទន្លេ និងទទួល បានសម្រាប់ប្រើប្រាស់យ៉ាងឆាប់រហ័ស។
គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ បានបញ្ជាក់ថា ៖ «ទិន្នន័យនេះ នឹងផ្តល់លទ្ធភាពឲ្យពួកគេសម្រប សម្រួលដោយសមស្រប ដូចជាកសិករដែលគ្រោងនឹង ប្រមូលផល ឬអ្នកនេសាទដែលពឹងអាស្រ័យលើ ទន្លេ សម្រាប់ការនេសាទត្រីជាដើម»។

លោក អាស៊ុល ក នាយកប្រតិបត្តិលេខាធិការ ដ្ឋាន MRC បានគូសបញ្ជាក់ពីសារៈសំខាន់នៃ ស្ថានីយថ្មីនេះ ដោយហេតុថា វានឹងកាត់បន្ថយ ទឹកពីផ្នែកខាងលើនៃទន្លេមេគង្គ ដែលនៅប្រទេស ចិន គេហៅថាទន្លេមេគង្គ ដែលស្ថិតនៅចម្ងាយ ប្រមាណ ១៣០ គីឡូម៉ែត្រពីស្ថានីយនេះ។
លោកបានថ្លែងថា ៖ «នេះជាស្ថានីយតាមដាន បែបយុទ្ធសាស្ត្រមួយ។ ប្រសិនបើមានការប្រែប្រួល ណាមួយពីការបញ្ចេញទឹក ការបិទច្រកទ្វារ ឬ ភ្លៀងធ្លាក់ភ្លាមៗ យើងនឹងទទួលបានព័ត៌មាន

ភ្លាមៗ ជាមួយនិងសមត្ថភាពកាន់តែប្រសើរ យើង អាចផ្តល់ព័ត៌មានច្រើនទៅឲ្យប្រទេសជាសមាជិក និងសហគមន៍តាមមូលដ្ឋាន ប៉ុន្តែវាក៏ទាមទារឲ្យ ប្រទេសនីមួយៗ ចែករំលែកព័ត៌មានកាន់តែច្រើន ពីប្រតិបត្តិការទំនប់ផងដែរ»។
ជាការពិត ស្ថានីយសៀងកុក ជាស្ថានីយ មួយក្នុងចំណោមស្ថានីយតាមដានថ្មីៗច្រើន ដែលការសាងសង់ត្រូវបានពន្យារពេលដោយសារ ជំងឺកូវីដ។ វាធ្វើឲ្យការដឹកជញ្ជូនសម្ភារៈ និង គ្រឿងបន្លាស់ចាំបាច់ផ្សេងៗ មានការយឺតយ៉ាវ។ ទោះជាយ៉ាងនេះក្តី សព្វថ្ងៃនេះ ស្ថានីយបែបនេះ ជាច្រើន កំពុងនឹងដំណើរការថ្មី ព្រោះថា ប្រទេស ជាសមាជិកទាំងបួន រួមមានកម្ពុជា ខ្សាច់ ថៃ និង វៀតណាម បានជំរុញធ្វើឲ្យសមត្ថភាពតាមដាន និងព្យាករណ៍តាមតំបន់កាន់តែប្រសើរ។

គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ (ហៅកាត់ថា MRC) បានឱ្យដឹងទៀតថា ចាប់ពីឆ្នាំ២០០៨ ដល់ ឆ្នាំ២០១២ នៅដំណាក់កាលទីមួយនៃគម្រោង ប្រព័ន្ធអង្គតតាមដានវដ្តពេលវេលា (ហៅកាត់ ថា HYCOS) គេបានសាងសង់ស្ថានីយចំនួន ៤៩ តាមដងទន្លេមេគង្គ និងដៃទន្លេនេះ ដើម្បី ធ្វើការវាស់ស្ទង់ជាបន្តបន្ទាប់ពីកម្រិតទឹក និង បរិមាណភ្លៀងធ្លាក់។
សមាជិកដ្ឋានសម្រាប់សម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សា MRC លោក ចាន់ថាណេត បូអាឡាផា (Chanthanet Boualapha) អនុរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងធនធានធម្មជាតិ និងបរិស្ថាន បានបរិយាយពីសន្តិភាពរបស់ ប្រទេសខ្សាច់ ទន្លេនិងថ្លែងអំណរគុណដល់ភាគី ផ្តល់ជំនួយ និងដៃគូនានា។
លោក បូអាឡាផា បានមានប្រសាសន៍ថា ៖ «តាមរយៈការតំឡើងស្ថានីយទាំងនេះក្នុងដៃនេះ របស់យើង យើងសង្ឃឹមនឹងធ្វើការថា យើងបាន ឈានមួយជំហានបន្ថែមទៀត ដើម្បីបំពេញតួនាទី របស់យើងក្នុងការគ្រប់គ្រងទន្លេមេគង្គ និងព្យាករណ៍ អនាគតនៃទន្លេនេះឲ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព»។
លោកថា ទាំងអស់គ្នាគិតពីអត្ថប្រយោជន៍ នៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការសម្រាប់តំបន់ទាំងមូល និងប្រជាជនរបស់យើង។



រដ្ឋាភិបាល និងយុវជនកម្ពុជា៖ បញ្ហាសុវត្ថិភាព ចំណីអាហារ គឺជាកង្វល់របស់យុវជនទាំងអស់ ដែលត្រូវរួមគ្នាធ្វើឱ្យស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភប្រសើរឡើង



អត្ថបទ៖ អមវិន្ទ ជាតុត
របាយការណ៍របស់ការិយាល័យសុវត្ថិភាពចំណីអាហារនៃនាយកដ្ឋានខិតសច្ច័ ចំណីអាហារ បរិក្ខារពេទ្យ និងគ្រឿងសម្លាប់បង្កាច់សុខាភិបាល បង្ហាញថា ចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០១៥ ដល់ឆ្នាំ២០២១ មានមនុស្ស១១៩នាក់ បានស្លាប់ក្នុងករណីពុលចំណីអាហារនិងមានអ្នករងគ្រោះសរុបមានចំនួន៤,៦៩៩នាក់។

ខ្លាំងហើយបណ្តាលឱ្យទារកជាច្រើនមានបញ្ហាកង្វះជាតិដែកធ្ងន់ធ្ងរព្រមទាំងពុលមន្ទិលពេទ្យ។ អាហារគ្មានសុវត្ថិភាពបង្កការគំរាមកំហែងដល់សុខភាពជាសកល ដែលបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់មនុស្សគ្រប់រូប។ ទារក កុមារតូច ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះ មនុស្សចាស់ និងអ្នកដែលមានជំងឺគ្រោះថ្នាក់រងគ្រោះជាមួយនិងបញ្ហាសុវត្ថិភាពអាហារ។ អង្គការសុខភាពពិភពលោកបានបញ្ជាក់ថា ជាម្យ៉ាងហោចណាស់ ២២០ លាននាក់កើតជំងឺរាគសហើយ ៩៦,០០០ បានស្លាប់ដោយបញ្ហាសុវត្ថិភាពចំណីអាហារ។ ចំណីអាហារគ្មានសុវត្ថិភាពបានបង្កើតអ្នកជំងឺជាច្រើន ជាពិសេសជំងឺរាគសនិងកង្វះអាហារូបត្ថម្ភ ដែលគំរាមកំហែងដល់ស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភរបស់អ្នកដែលងាយរងគ្រោះបំផុត។

លោក សុខ ស៊ីឡូ អគ្គលេខាធិការក្រុមប្រឹក្សាស្ថាប័នអភិវឌ្ឍន៍វិស័យកសិកម្មនិងជនបទ បានលើកឡើងថា អាហារគុណភាពបានរបស់មនុស្សមានឥទ្ធិពលខ្លាំងណាស់ចំពោះសុខភាព។ ទាំងអស់គ្នាប្រាថ្នា ចង់បានអាហារដែលមានគុណភាពនិងសុវត្ថិភាពដើម្បីធានាបាននូវសុខភាពល្អ ប៉ុន្តែអាហារអាចក្លាយទៅជាវត្ថុកខ្វក់ ឬមានជាតិពុលដោយសារតែមានសារធាតុគីមីហួសកម្រិត ដែលធ្វើឱ្យបាត់បង់សុវត្ថិភាពនៅចំណុចណាមួយនៃការផលិត ការកែច្នៃនិងការចែកចាយ និងការរុករាន។

លោកបានថ្លែងថា៖ «ការទទួលខុសត្រូវចម្បងគឺស្ថិតនៅលើអ្នកផលិតនិងកែច្នៃអាហារនេះឯង។ នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ប្រជាជនទូទៅមានអ្នកចូលរួមសម្ភាសន៍ចំនួន៩៧%បាននិយាយថាអាហារដែលមានលក់នៅលើទីផ្សារពុំមានសុវត្ថិភាពគ្រប់គ្រាន់ទេ។ អ្នកចូលរួមសម្ភាសន៍ជាង៥០%បាននិយាយថាពួកគេមានបទពិសោធន៍ចុកពុល និងលើកដៃបញ្ជប់ពីទទួលបានអាហារដែលបានទិញមកពីផ្សារ។



ប្រជាជនទូទៅរួមទាំង យុវជនផងដែរ មានការ ព្រួយបារម្ភខ្លាំងពីសុវត្ថិភាព ម្ហូបអាហារ ហើយតែងតែ ពិភាក្សាពីបញ្ហានេះផងដែរ... ផ្លែឈើ...

រួមទាំងយុវជនផងដែរ មានការព្រួយបារម្ភខ្លាំងពីសុវត្ថិភាពម្ហូបអាហារ ហើយតែងតែពិភាក្សាពីបញ្ហានេះផងដែរ ព្រមទាំងផលិតផលអាហារមួយចំនួនទៀត នៅលើទីផ្សារមានសារធាតុគីមីដែលអាចធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សុខភាព។ នៅឆ្នាំ២០១៩ វិទ្យាស្ថានកម្ពុជាសម្រាប់ការស្រាវជ្រាវនិងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទបានរកឃើញថា

កញ្ញា ឈុន បូមី អ្នកសម្របសម្រួលក្រុមយុវជនជើងកងអាហារូបត្ថម្ភនៃអង្គការ ហេលែន ខេលលី អន្តរជាតិ (Helen Keller International) បានលើកឡើងផងដែរថា បញ្ហាសុវត្ថិភាពចំណីអាហារគឺជាកង្វល់របស់យុវជនទាំងអស់ ដែលពួកគេមានការព្រួយបារម្ភខ្លាំងណាស់លើចំណីអាហារដែលដាក់លក់លើទីផ្សារនាពេលសព្វថ្ងៃនេះជាពិសេសបន្លែ ផ្លែឈើ ត្រីសាច់ដែលនាំចូល និងផលិតផលផលិតអាហារកែច្នៃ ដែលប្រើប្រាស់សារធាតុគីមីលើសកម្រិត។ កញ្ញា ឈុន បូមី បានឱ្យដឹងថា៖ «យុវជនមានក្តីព្រួយបារម្ភចំពោះចំណីអាហារដែលមានសារធាតុគីមីលើសកម្រិតទាំងនោះអាចបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់សុខភាពធ្ងន់ធ្ងររយៈពេលវែងដូចជាជំងឺមហារីកជាដើម។ យុវជនយើងទាំងអស់គ្នាប្រាថ្នា ចង់បានអាហារធានាសុវត្ថិភាពលើចំណីអាហារទាំងឡាយដែលដាក់លក់នៅតាមសាលានិងទីផ្សារទាំងអស់នៅកម្ពុជា ប្រយោជន៍ដើម្បីធានាបាននូវសុខភាពល្អរបស់យុវជន។»

យុវជន ក៏ជាតួអង្គដ៏សំខាន់មួយក្នុងការជួយជំរុញការផ្លាស់ប្តូរនិងជាអ្នកដឹកនាំមិនអាចខ្វះបាន

ដើម្បីធានានិងលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងនិងការអនុវត្តរបបអាហារសុខភាព និងសុវត្ថិភាពចំណីអាហារសម្រាប់ទាំងអស់គ្នាក្នុងការរួមចំណែកកាត់បន្ថយបញ្ហាអាហារូបត្ថម្ភគ្រប់ទម្រង់នៅកម្ពុជា។
កញ្ញា ឈុន បូមី បានបញ្ជាក់ថា៖ «យើងសង្កេតឃើញថាការយល់ដឹងនិងការអនុវត្តរបបអាហារសុវត្ថិភាពនិងរបបអាហារសុខភាព នៅមានកម្រិតនៅឡើយ ហើយបច្ចុប្បន្ននេះចំណីអាហារមួយចំនួនមានសារធាតុគីមីដែលងាយបង្កគ្រោះថ្នាក់ដល់អ្នកបរិភោគទាំងរយៈពេលវែងនិងរយៈពេលខ្លី។»
យុវតីរូបនេះ បានលើកទឹកចិត្តមិត្តយុវជនទាំងអស់ត្រូវបង្ហាញនូវ ភាពអង់អាចក្លាហានហ៊ានបញ្ចេញយោបល់ មានគំនិតផ្តួចផ្តើមខ្ពស់មានទស្សនៈវិស័យវែងឆ្ងាយប្រកបដោយមហិច្ឆតាដើម្បីយុវជនអាចចូលរួមធ្វើផែនការណ៍ និងអនុវត្តគោលនយោបាយទាំងឡាយស្តីពីសុវត្ថិភាពចំណីអាហារ។
អគ្គនាយករងនៃអគ្គនាយកដ្ឋានការពារអ្នកប្រើប្រាស់ កិច្ចការប្រកួតប្រជែង និងបង្ក្រាបការកែងបន្លំ (ក.ប.ប) នៃក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម លោក ឌឹម ថេង ធ្លាប់បានថ្លែងប្រាប់សារព័ត៌មានក្នុងស្រុកថា ក.ប.ប បាននិងកំពុងយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់លើសុវត្ថិភាពចំណីអាហារ ដើម្បីធានាបាននូវ សុខភាពល្អរបស់អ្នកប្រើប្រាស់។
លោកថា ក្រុមការងារបច្ចេកទេស ក.ប.ប បានចុះត្រួតពិនិត្យទីផ្សារលក់ផលិតផលអាហារជាប្រចាំ ក្នុងបំណងធ្វើយ៉ាងណាឱ្យផលិតផលទាំងអស់ ដែលដាក់លក់តាមទីផ្សារមានសុវត្ថិភាព



លោកស្រី Sanne Sigh តំណាងគម្រោង MUSEFO នៃអង្គការ GIZ បានឱ្យដឹងដែរថា យុវជនជាអនាគតរបស់កម្ពុជា។ យុវជនគឺជា

កុមារតូច ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហាអាហារូបត្ថម្ភគ្រប់ទម្រង់។
លោកស្រីថា៖ «អ្នកគឺជាអ្នកមានឥទ្ធិពល! អ្នកគឺជាអ្នកអាចផ្លាស់ប្តូរ! ហើយក្នុងពេលជាមួយគ្នានេះ អ្នកគឺជាអ្នកដ៏សកម្មខ្លាំងនៅក្នុងប្រព័ន្ធស្បៀងនិងសុវត្ថិភាពចំណីអាហារ។ ថ្ងៃមួយ អ្នកអាចដឹកនាំផ្លូវដោយមិនដឹងខ្លួនលើការលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពចំណីអាហារនៅគ្រប់ដំណាក់កាលទាំងអស់ ចាប់ពីការគ្រប់គ្រងរហូតដល់ការរៀបចំនិងការរក្សាទុកចំណីអាហារ។ អ្នកមានសំឡេងដូច្នោះសូមប្រើសំឡេងរបស់អ្នក។»
ជាមួយគ្នានេះដែរ លោក សុខ ស៊ីឡូ បានបញ្ជាក់ថា កម្ពុជាបាននិងកំពុងប្រយមមុខខ្លាំងលើសុវត្ថិភាពចំណីអាហារដែលទាមទារឱ្យគាត់ពាក់ព័ន្ធ ចូលរួមដោះស្រាយជាប្រព័ន្ធប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់មួយ។

ដំណាក់កាលផលិតកម្ម ការកែច្នៃ ការចែកចាយនិងរក្សាទុក រហូតដល់ការរៀបចំនិងការបរិភោគអាហារ។ ពេលគិតចាប់ពីកសិដ្ឋានរហូតដល់តុបតុប។»
ស្ថិតនៅក្នុងស្ថានភាពដ៏លំបាកនៃការធានាសុវត្ថិភាពចំណីអាហារនិងរបបអាហារសុខភាពកាន់តែមានសារៈសំខាន់ ដែលតម្រូវឱ្យគ្រប់គ្នាអង្គុញពាក់ព័ន្ធនឹងអស់យកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ក្នុងការធ្វើឱ្យប្រព័ន្ធស្បៀងកាន់តែវែងម៉ា ផ្តល់នូវសន្តិសុខស្បៀងនិងអាហារូបត្ថម្ភសម្រាប់មនុស្សគ្រប់រូប មានភាពជន់ជឿបម្រែបម្រួលអាកាសធាតុនិងមានចំណីអាហារ ចំណីអាហារ និងចំណីអាហារសេដ្ឋកិច្ចសម្រាប់មនុស្ស តទៅនេះនឹងរឹងមាំប្រសើរជាងមុន។
លោក សុខ ស៊ីឡូ ថា៖ «ខ្ញុំសូមអំណរចំពោះគ្រប់គ្នាគិតពាក់ព័ន្ធនឹងអស់ សូមបន្តកិច្ចសហការនិងចូលរួមជាមួយក្រុមប្រឹក្សាស្ថាប័នអភិវឌ្ឍន៍វិស័យកសិកម្មនិងជនបទ ដើម្បីយើងរួមគ្នា បញ្ចប់ភាពអត់ឃ្លាន សម្រេចឱ្យបានសន្តិសុខស្បៀង ធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងស្ថានភាពអាហារូបត្ថម្ភ និងលើកកម្ពស់កសិកម្មប្រកបដោយចីរភាព នៅកម្ពុជា។»

អ្នកគឺជាអ្នកមានឥទ្ធិពល! អ្នកគឺជាអ្នកអាចផ្លាស់ប្តូរ! ហើយក្នុងពេលជាមួយគ្នានេះ អ្នកគឺជាអ្នកដ៏សកម្មខ្លាំងនៅក្នុងប្រព័ន្ធស្បៀង និងសុវត្ថិភាពចំណីអាហារ

និងអនុលោមតាមស្តង់ដារ និងបទបញ្ញត្តិ។ លោក ឌឹម ថេង បានថ្លែងថា៖ «ប៉ុន្តែទោះយ៉ាងណា ក៏នៅមានចំណុចខ្វះខាតច្រើន ដែលតម្រូវឱ្យគាត់ពាក់ព័ន្ធច្រើនជាងមុន ដើម្បីការងារមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់»។

តួអង្គសម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរ និងជាអ្នកដឹកនាំនាពេលខាងមុខនៅក្នុងការធានា និងលើកកម្ពស់របបអាហារសុខភាពល្អ សុវត្ថិភាពចំណីអាហារប្រកបដោយនិរន្តរភាពសម្រាប់ទាំងអស់គ្នាជាពិសេសសម្រាប់ស្ត្រីដែលងាយរងគ្រោះនិង



សកម្មភាពនានារបស់ព្រះសហគមន៍កាតូលិកកម្ពុជា

ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគក្នុងពេញ



ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគចាត់ដំបង



ព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគកំពង់ចាម

